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ნავთობი და გაზი 

რუსეთიდან ბუნებრივი აირის იმპორტი იზრდება, აზერბაიჯანიდან 

მცირდება 

ბუნებრივი აირის იმპორტი რუსეთიდან იზრდება, მეტიც, მაქსიმუმზეა, აზერბაიჯანიდან 

კი მცირდება. კერძოდ, სტატისტიკის ეროვნული სამსახურის მონაცემებით, საქართველომ 

2024 წელს რუსეთიდან 145.702 მლნ აშშ დოლარის გაზი შეიძინა, რაც 32%-ით მეტია წინა 

წლის მაჩვენებელზე. 2023 წელს 110.267 მლნ აშშ დოლარის რუსული ბუნებრივი აირის 

იმპორტი განხორციელდა. 

რაც შეეხება აზერბაიჯანს, 2024 წელს საქართველომ ქვეყნისგან 254.101 მლნ აშშ დოლარის 

გაზი იყიდა, რაც 19%-ით ნაკლებია წინა წლის მოცულობაზე. საქსტატის მიხედვით, 2023 

წელს 313.450 მლნ აშშ დოლარის აზერბაიჯანული გაზი შემოვიდა. 

ზოგადად, საქართველო ბუნებრივ აირის მხოლოდ აზერბაიჯანსა და რუსეთში 

ყიდულობს. ჯამში 2024 წელს ქვეყანამ 3.098 მლრდ კუბური მეტრი (399.803 მლნ აშშ 

დოლარი) ბუნებრივი აირი შეიძინა. 

სტატისტიკას თუ გადავხედავთ, მცირე რაოდენობით გაზი სომხეთიდანაც შემოდიოდა 

(რეექსპორტით), თუმცა, 2020 წლის შემდეგ იმპორტი აღარ განხორციელებულა. 

სამაგიეროდ, რუსეთიდან იმპორტის მაჩვენებელი 2009 წლის შემდეგ (საგარეო ვაჭრობის 

პორტალზე ამ პერიოდიდან ქვეყნდება), 2024 წელს მაქსიმუმზე იყო. 

წყარო:  bpn.ge - https://cutt.ly/Ie7F0FUL  

 

ილჰამ ალიევი: საქართველოში ტრანზიტის წყალობით, აზერბაიჯანული 

ბუნებრივი აირი 11 ქვეყანას მიეწოდება 

ორ ქვეყანას შორის წარმატებული თანამშრომლობა არსებობს ენერგეტიკის სფეროში, - 

ამის შესახებ აზერბაიჯანის პრეზიდენტმა ილჰამ ალიევმა ირაკლი კობახიძესთან 

პირისპირ შეხვედრის შემდეგ, ერთობლივი განცხადებების დროს განაცხადა. 

ილჰამ ალიევის თქმით, ეს ორივე ქვეყნის ინტერესებსა და მთელს რეგიონს ემსახურება. 

„განსაკუთრებული მნიშვნელობის არის ის პროექტები, რომლებსაც ერთობლივად 

ვახორციელებთ ნავთობის და ბუნებრივი აირის მიმართულებით. ეს ყველაფერი 

უზრუნველყოფს ენერგოუსაფრთხოებას ბევრი ქვეყნისთვის. მინდა ასევე აღვნიშნო, რომ 

საქართველოში ტრანზიტის წყალობით აზერბაიჯანული ბუნებრივი აირი 11 ქვეყანას 

მიეწოდება, ექსპორტი მზარდია, 25 მლრდ კუბური მეტრი იყო გასულ წელს მისი 

მოცულობა და 10% ექსპორტიდან საქართველოს წილია. 

იმ ინფორმაციის საფუძველზე, რომელიც მივიღე საქართველოში ბუნებრივი აირის 

მოხმარებაზე, 80% ამ აირიდან აზერბაიჯანიდან მოდის. ეს არის ნამდვილად აღსანიშნავი 

ფაქტი და განსაკუთრებული პროექტი. ეტაპობრივად, გეოგრაფია ჩვენი ბუნებრივი აირის 

ექსპორტის გაიზრდება, გაფართოვდება, როდესაც ახალი საბადოების ათვისება მოხდება 

მომდევნო წლებში. ახალი საბადოების აღმოჩენა მოხდება აზერბაიჯანში და 

ეტაპობრივად, ბუნებრივი აირის ექსპორტის მოცულობა მნიშვნელოვნად გაიზრდება. 
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ამავდროულად, ჩვენ ვმუშაობთ მწვანე ენერგიის პროექტზე ერთად და ესეც ცხადყოფს 

იმას, რომ ჩვენ პასუხისმგებლობიანი მთავრობები ვართ იმდენად, რამდენადაც არსებობს 

ამის აუცილებლობა, ამ ტიპის ენერგიის აუცილებლობა ბაზარზე და იმ ინფორმაციის 

საფუძველზე, რომელიც დღეს მივიღე, მწვანე ენერგიის პროექტი წარმატებით 

ხორციელდება და ბევრი სხვა პროექტის მსგავსად, ეს პროექტიც წარმატებული იქნება 

უდავოდ. ამის დიდი შანსი არსებობს“, - განაცხადა აზერბაიჯანის პრეზიდენტმა. 

წყარო: bfm.ge -  https://cutt.ly/ye7F0N6x  

 

ელექტროენერგეტიკა 

ნეტო აღრიცხვამ იმხელა მასშტაბი მიიღო, რომ დღეს უკვე საფრთხეს ქმნის 

სატარიფო პოლიტიკისთვის - გიორგი ფანგანი 

"წარმოიდგინეთ პიკური დატვირთვის 14% ნეტო აღრიცხვის არის, როდესაც საწყის 

ეტაპზე ჩვენ ვიძახდით, რომ მაქსიმალური უნდა ყოფილიყო 2%, შემდეგ ვამბობდით, რომ 

4%, შემდეგ 8%, რომ ხელი შეგვეწყო. იმხელა მასშტაბი მიიღო, რომ დღეს უკვე საფრთხეს 

ქმნის სატარიფო პოლიტიკისთვის. თუ ასე გავაგრძელეთ, ეს შეიძლება ტარიფის გაზრდის 

მიზეზი გახდეს, - ამის შესახებ საქართველოს ენერგეტიკისა და წყალმომარაგების 

მარეგულირებელი კომისიის წევრმა გიორგი ფანგანმა გადაცემა "ბიზნესპარტნიორში" 

განაცხადა. 

მისი თქმით, ნეტო აღრიცხვის სისტემა ეწინააღმდეგება ევროპაში მოქმედ მეოთხე 

ენერგეტიკულ პაკეტს და ამის ჩანაცვლების ერთ-ერთი მექანიზმი ნეტო დარიცხვაზე 

გადასვლაა. 

"ნეტო აღრიცხვა ძალიან აქტუალური თემაა დღეს ენერგეტიკაში. ეს არის მოდელი, 

როდესაც მომხმარებელს შეუძლია საკუთარი გენერაცია იქონიოს როგორც საკუთარ 

ტერიტორიაზე, ასევე მოხმარებისა და გენერაციის წერტილი განსხვავებული იყოს და 

მასში ხდება გაქვითვა. ანუ ჩვენ ყველანი ელექტროენერგია, როცა ვიღებთ ჩვენი 

მრიცხველი ამას აღრიცხავს. როდესაც ჩვენ ჩართული ვართ ნეტო აღრიცხვაში, რომელიც 

შორს არის ჩვენგან დაყენებული, ვაკეთებთ მისი გენერაციის ჩათვლას და არაფერს აღარ 

ვიხდით. მაგალითად, ჩვენმა მრიცხველმა აღრიცხა 100 კვ.სთ, გამომუშავება იყო ასევე 100 

კვ.სთ, სადაც არის ჩვენი გენერაციის ობიექტი და ეს ერთი ერთში გაიქვითა და არაფერი 

გადასახადი აღარ გვაქვს. ყველაზე საინტერესოა, რომ ნეტო აღრიცხვაში ხდება ენერგიის 

გაქვითვა, ეს არ არის ფინანსური გაქვითვა. თუ უფრო მეტი გამოვიმუშავეთ ვიდრე 

მოვიხმარეთ - ამ შემთხვევაში ჩვენი დღევანდელი რეგულაცია ნეტო აღრიცხვაზე 

გვეუბნება, რომ ეს ელექტროენერგია გვენახება და მომდევნო თვეებში, როდესაც ჩვენი 

მოხმარება გენერაციაზე მეტი იქნება, მაშინ გაგვექვითება. რაღაც პერიოდის შემდეგ 

შეგიძლიათ ეს ელექტროენერგია მიყიდოთ მიმწოდებელ კომპანიას. ზუსტად ეს არის 

ნეტო აღრიცხვა, რომელიც შეიცვლება.  

ნეტო აღრიცხვა წარმატებულია, რადგან მომხმარებლისთვის, რომელსაც გენერაციის 

ობიექტები აქვს, არის ძალიან ხელსაყრელი. ეს ნეტო აღრიცხვის სისტემა არის 

სუბსიდირებული, არ ვიხდით ქსელურ კომპონენტს. A წერტილიდან B წერტილამდე 

ელექტრო ენერგიის მიტანაში არ ვიხდით ფულს, ანუ მიტანაც იქვითება. განაწილების, 

გადაცემის ტარიფები არ მონაწილეობს ნეტო აღრიცხვაში, ნულზე სწორდება, რაც რა თქმა 

უნდა, ძალიან დიდი ბენეფიტია. ზუსტად ეს არის, რაც ეწინააღმდეგება ევროპაში მოქმედ 
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მეოთხე ენერგეტიკულ პაკეტს და მასში არსებულ დირექტივებს, რომ ეს არის 

გარკვეულწილად დისკრიმინაციული. ჩვენ გვაქვს ვალდებულება, რომ ევროკავშირის 

დირექტივებთან სრულ ჰარმონიზაციაში ვიყოთ. დირექტივა ამბობს ასეთ რაღაცას, რომ - 

არ შეიძლება ერთი კატეგორიის მომხმარებლის ხარჯზე დისკრიმინაციული მიდგომით 

დაასუბსიდირო მეორე მომხმარებელი.  

ეს დისკრიმინაციული მიდგომა გამოიხატება იმაში, რომ დღეს 1700-ზე მეტი სადგურია 

ნეტო აღრიცხვაში ჩართული, "ენერგო პროს" ქსელში სიმძლავრემ უკვე 14%-ს მიაღწია 

სრული დატვირთვით. წარმოიდგინეთ, პიკური დატვირთვის 14% ნეტო აღრიცხვის არის, 

როდესაც საწყის ეტაპზე ჩვენ ვამბობდით, რომ მაქსიმალური უნდა ყოფილიყო 2%, 

შემდეგ ვამბობდით, რომ 4%, შემდეგ 8%, რომ ხელი შეგვეწყო. იმხელა მასშტაბი მიიღო, 

რომ დღეს უკვე საფრთხეს ქმნის სატარიფო პოლიტიკისთვის. თუ ასე გავაგრძელეთ, ეს 

შეიძლება ტარიფის გაზრდის მიზეზი გახდეს.  

ყველა ის მომხმარებელი, რომელიც ჩართულია დღეს ნეტო აღრიცხვაში მისი გაუქმების 

შემდეგაც რამდენიმე წელი შეინარჩუნებს ყველა იმ სიკეთეს, რაც ამ სისტემას მოჰყვება, 

რათა ყველამ მოახერხოს ჩადებული ინვესტიციის უკან დაბრუნება. შემდეგ უნდა 

შევთავაზოთ სხვადასხვა მექანიზმები და ერთ-ერთი არის ნეტო დარიცხვა. ამ 

შემთხვევაში არის ფინანსური გაქვითვა და არა ენერგიის გაქვითვა, სადაც ქსელური 

კომპონენტი უკვე მონაწილეობს. ანუ შეიძლება ელექტროენერგია გაქვითოთ 

ფინანსურად, მაგრამ ქსელურ კომპონენტს გადაიხდით. ენერგიის ფინანსური გაქვითვის 

დროს აღარ შეგენახებათ ელექტროენერგია. თუ მეტი გაქვთ გამოეცით, იმავე თვეს 

მოგცემენ ფულს და ამით დამთავრდება, ანუ ყოველ თვეს დავიწყებთ ნულიდან", - 

აცხადებს გიორგი ფანგანი. 

წყარო:  energynews.ge -  https://cutt.ly/Pe7F05PJ  

 

მზად ვართ, შავი ზღვის წყალქვეშა ელექტროკაბელის განვითარებაში 

მივიღოთ მონაწილეობა - ფაშინიანი 

სომხეთის პრემიერის ნიკოლ ფაშინიანის განცხადებით, ოფიციალური ერევანი მზადაა, 

შავი ზღვის ელექტრონული წყალქვეშა კაბელის განვითარებაში მიიღოს მონაწილეობა. 

როგორც მან სომხეთსა და საქართველოს შორის ეკონომიკური თანამშრომლობის 

მთავრობათაშორისი კომისიის სხდომის დასრულების შემდეგ აღნიშნა, სომხეთი 

ყველაფერს გააკეთებს, იმისათვის, რომ ფართო რეგიონული თანამშრომლობის 

მიმართულებით ურთიერთობა გაძლიერდეს. 

„ხაზი გავუსვი იმ პროექტს, რომელიც შემოგვთავაზეს ჩვენი მთავრობის წევრებმა. ეს არის 

მშვიდობის გზაჯვარედინი და საქართველოს ჩართულობით და რეგიონში ყველა ქვეყნის 

მონაწილეობით მნიშვნელოვანი იქნება. რაც შეეხება ფართო რეგიონულ 

თანამშრომლობას, ჩვენ ყველაფერს გავაკეთებთ, იმისათვის, რომ ამ მიმართულებით 

განვავითაროთ ურთიერთობა. ჩვენ მზად ვართ, შავი ზღვის ელექტრონული წყალქვეშა 

კაბელის განვითარებაში მივიღოთ მონაწილეობა. ჩვენ მშვიდობა და სტაბილურობა არ 

მიგვიღია მოცემულობად, ჩვენ არსებულ მდგომარეობას რეალობად ვუყურებთ. ჩემს 

კოლეგას ვესაუბრე ამ საკითხზე, სომხეთ-აზერბაიჯანის ნორმალიზაციის პროცესზე და 

ხაზი გავუსვი იმას, რომ სომხეთმა კონკრეტული გამოსავლის გზები შესთავაზა 

აზერბაიჯანს და ჩვენ ველით, რომ სტრატეგიული პასუხიც მოვა აზერბაიჯანიდან“, - 

განაცხადა ნიკოლ ფაშინიანმა. 
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ცნობისთვის, შავი ზღვის წყალქვეშა კაბელის პროექტი ითვალისწინებს მაღალი ძაბვის 

წყალქვეშა გადამცემი ქსელის მოწყობას, რომელმაც ერთმანეთთან უნდა დააკავშიროს 

საქართველოსა და ევროპის ელექტროენერგეტიკული სისტემები. კერძოდ, 1155 

კილომეტრი სიგრძის კაბელი რუმინეთს დაუკავშირდება. შავი ზღვის კაბელის შესახებ 

მემორანდუმი 2022 წლის 17 დეკემბერს გაფორმდა და მის ხელმომწერებს შორის არიან: 

საქართველო, აზერბაიჯანი, უნგრეთი და რუმინეთი. პროექტის კონცეფციის მიხედვით, 

აზერბაიჯანი და საქართველო ელექტროენერგიის მიმწოდებლები, ხოლო რუმინეთი და 

უნგრეთი მომხმარებლები იქნებიან. 

წყარო: bm.ge –  https://cutt.ly/me7F2jN6  

 

განახლებადი ენერგია და ენერგოეფექტურობა 

კომპანია CFS-ის თერმობირთვული ელექტროსადგური გამოიმუშავებს 400 

მეგავატამდე სუფთა, პრაქტიკულად შეუზღუდავ ენერგიას 

თერმობირთვული ენერგია დიდი ხანია ითვლებოდა ტექნოლოგიის მიუწვდომელ 

მწვერვალად, მაგრამ კომპანია Commonwealth Fusion Systems (CFS) ემზადება, რომ ეს ოცნება 

რეალობად აქციოს. მისი ამბიციური პროექტი მსოფლიოში პირველი კომერციული 

თერმობირთვული ელექტროსადგურისთვის, რომელიც აშენდება რიჩმონდთან, 

ვირჯინიის შტატში, ენერგეტიკულ რევოლუციას გვპირდება. 

სადგურის ამოქმედება დაგეგმილია 2030-იანი წლების დასაწყისში და მან უნდა აწარმოოს 

400 მეგავატამდე სუფთა და პრაქტიკულად შეუზღუდავი ენერგია, რაც უდრის 150 000 

სახლის ელექტროენერგიით მომარაგებას. 

ტექნოლოგია ეფუძნება თერმობირთვული სინთეზის პროცესს - ატომური ბირთვების 

შეერთებას უზარმაზარი ენერგიის გამოყოფით, როგორც ეს ხდება ვარსკვლავებში. 

რეაქციაში გამოიყენება წყალბადის იზოტოპები - ტრიტიუმი და დეიტერიუმი. ეს 

პროცესი განსხვავდება ბირთვული დაშლისგან არა მხოლოდ საშიში რადიოაქტიური 

ნარჩენების არარსებობით, არამედ თავად რეაქციის უსაფრთხოებითაც: ნებისმიერი 

გადახრა იწვევს მუშაობის დაუყოვნებელ შეწყვეტას უკონტროლო გაჟონვების რისკის 

გარეშე. სინთეზის ძირითადი გვერდითი პროდუქტია ჰელიუმი, ინერტული და 

აბსოლუტურად უსაფრთხო გაზი. 

CFS ტექნოლოგიის ცენტრალური ნაწილია SPARC რეაქტორი, რომელიც იყენებს ტოკამაკს 

- ტოროიდის ფორმის მოწყობილობას, რომელსაც შეუძლია შეაკავოს 100 მილიონ 

გრადუსამდე გახურებული პლაზმა. ამისთვის გამოიყენება უახლესი მაღალ-

ტემპერატურული ზეგამტარი მაგნიტები, რომლებიც ქმნიან ძლიერ მაგნიტურ ველებს, 

რომლებიც ასტაბილურებენ პლაზმას. სწორედ ეს მაგნიტები იქცა საკვანძო 

ტექნოლოგიურ მიღწევად, რამაც შესაძლებელი გახადა პლაზმის შეკავების პრობლემის 

დაძლევა, რომელიც ათწლეულების განმავლობაში თერმობირთვული ენერგეტიკის 

განვითარებას აფერხებდა. 

თუმცა, სინთეზს თან ახლავს ტექნიკური პრობლემები. პროცესის დროს 

გამოთავისუფლებული მაღალი ენერგიის ნეიტრონები ანადგურებს რეაქტორის მასალებს, 

რაც მის მომსახურებას რთულ ამოცანად ხდის. გარდა ამისა, ტრიტიუმი, თუმცა ის მცირე 
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რაოდენობითაა, არის რადიოაქტიური და საჭიროებს მკაცრ კონტროლს შენახვისა და 

გამოყენების დროს. 

 

თერმობირთვული ენერგეტიკის პერსპექტივები გამამხნევებელია. ერთ გრამ საწვავს 

შეუძლია 10 ტონა ნახშირის დაწვის ეკვივალენტური ენერგიის გამომუშავება, რაც გზას 

უხსნის ნახშირბადის კვალის მნიშვნელოვან შემცირებას. ამავდროულად, რადიოაქტიური 

ნარჩენები, რომლებიც რჩება თერმობირთვული დანადგარების ექსპლუატაციის შემდეგ, 

გაცილებით ნაკლებად საშიშია და საჭიროებს ხანმოკლე შენახვას ბირთვული დაშლის 

ნარჩენებთან შედარებით. თუ ტექნოლოგია მიაღწევს გამოცხადებულ ეფექტურობას, მას 

შეუძლია მიაწოდოს კაცობრიობას ენერგიის პრაქტიკულად უსასრულო წყარო გარემოს 

დაბინძურების გარეშე და კლიმატზე მისი ზემოქმედების მინიმუმამდე დაყვანით. 

CFS პროექტი მნიშვნელოვანი ნაბიჯი იქნება თერმობირთვული ელექტროსადგურების 

რეალური ეკონომიკური და ტექნოლოგიური სიცოცხლისუნარიანობის შესამოწმებლად. 

ამ ინიციატივის წარმატება შეიძლება გახდეს ახალი ეპოქის დასაწყისი, სადაც 

ვარსკვლავური ენერგია ყველასთვის ხელმისაწვდომი გახდება, და სამუდამოდ შეცვლის 

გლობალური ენერგეტიკის სახეს. 

წყარო: building-tech.org -  https://cutt.ly/he7F2OyO  

 

ქარის ინოვაციური ტურბინა Eolic Wall ცვლის ქარის ენერგეტიკის 

მომავალს მაგნიტური ლევიტაციის გამოყენებით 

სუფთა ენერგიაზე მზარდი მოთხოვნილების და მისი წარმოების დეცენტრალიზაციის 

პირობებში, ქარის ენერგეტიკა რჩება დაუფასებელ წყაროდ ურბანულ და საცხოვრებელ 

გარემოში, სადაც მისი პოტენციალი მინიმალურად გამოიყენება. მზის პანელებისგან 

განსხვავებით, რომლებიც დიდი ხანია შინამეურნეობების ნაწილია, მხოლოდ 

ერთეულები იყენებენ ქარის ენერგიას საკუთარი მოხმარებისთვის. ამ დისბალანსის 

შეცვლას ცდილობს Eolic Wall - ინოვაციური გადაწყვეტა, რომელიც აერთიანებს 

მაგნიტური ლევიტაციის ტექნოლოგიას და კომპაქტურ დიზაინს, რათა ქარის ენერგია 
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ხელმისაწვდომი, ეფექტური და მოსახერხებელი გახადოს ყოველდღიური 

გამოყენებისთვის. 

ალფრედო კალეს ხელმძღვანელობით შემუშავებული, Eolic Wall გამოირჩევა 

კომპაქტურობით და ესთეტიურობით. ტრადიციული მოუხეშავი ტურბინებისგან 

განსხვავებით, იგი მაგრდება შენობების კედლებზე, იკავებს მინიმალურ ადგილს. 

მოწყობილობა დაფუძნებულია მაგნიტური ლევიტაციის ტექნოლოგიაზე, რომელიც 

მინიმუმამდე ამცირებს მექანიკურ ხახუნს, რადგან არ აქვს საკონტაქტო ზედაპირები. ეს 

არამხოლოდ აუმჯობესებს ეფექტურობას, არამედ მოწყობილობას ხდის პრაქტიკულად 

უხმაუროს. მისი ზომებითა და დიზაინით, ტურბინა ორგანულად ჯდება ქალაქის 

არქიტექტურაში, წყვეტს ქარის ენერგიის ერთ-ერთ მთავარ პრობლემას ურბანულ 

გარემოში. 

Eolic Wall აჩვენებს მაღალ ეფექტურობას მისი ინოვაციური აეროდინამიკური დიზაინისა 

და მაგნიტური ლევიტაციის გამოყენების წყალობით. ეს მიდგომა საშუალებას იძლევა 

გაიზარდოს ქარის სიჩქარე მოწყობილობის შიგნით, გაორმაგდეს საწყისთან შედარებით. 

შედეგად, ტურბინა აწარმოებს მეტ ენერგიას დაბალი ქარის პირობებშიც კი. შენობებში 

მარტივი ინტეგრაცია, მინიმალური ტექ.მომსახურება და გამძლეობა ამ სისტემას 

მიმზიდველ გადაწყვეტად აქცევს სახლის მფლობელებისთვის, რომლებსაც სურთ ქარის 

ენერგიის გამოყენება მნიშვნელოვანი საწყისი ხარჯების ან ინფრასტრუქტურის 

ცვლილებების გარეშე. 

სისტემის მთავარი უპირატესობა არის ენერგიის წარმოების დემოკრატიზაციის უნარი. 

მზის პანელების მსგავსად, Eolic Wall ყველა სახლის მფლობელს აძლევს შესაძლებლობას 

გახდეს არა მხოლოდ მომხმარებელი, არამედ ელექტროენერგიის მწარმოებელიც. ეს ხსნის 

ახალ ჰორიზონტს ენერგოსისტემების დეცენტრალიზაციისთვის და ამცირებს მსხვილ 

ენერგოკომპანიებზე დამოკიდებულებას. უფრო მეტიც, მოწყობილობა აკმაყოფილებს 

გარემოსდაცვითი მდგრადობის მოთხოვნებს: ის უსაფრთხოა გარემოსთვის, არ ქმნის 

ხმაურს და არ არღვევს ურბანული განაშენიანების ჩვეულ იერსახეს. 

წყარო: building-tech.org -  https://cutt.ly/ye7F2NVF  

 

კლიმატის ცვლილება 

ტრამპი ბრუნდება: ცხრა რამ, რასაც უნდა ველოდოთ კლიმატისთვის 

კლიმატოლოგები სავარაუდოდ მიეკუთვნებიან მათ, ვინც ყველაზე მეტად შეშფოთდა 

დონალდ ტრამპის აშშ-ს პრეზიდენტად დაბრუნებით. 

ტრამპმა დასცინა ამ მეცნიერთა სულ უფრო საშინელ გაფრთხილებებს და გამოაცხადა 

თავისი ენთუზიაზმის შესახებ ნახშირის, ნავთობისა და გაზის მოპოვებისა და დაწვის 

გამო, რომელიც დედამიწის გადახურებას იწვევს. მის მიერ ულტრა-მემარჯვენეების 

გაძლიერება აფერხებს კოლექტიური პრობლემების კოლექტიური გადაწყვეტის 

პერსპექტივებს, მაგრამ რას შეცვლის ის აშშ-ს კლიმატურ პოლიტიკაში? 

ტრამპს არ გამოუქვეყნებია კლიმატური დღის წესრიგი. იმისათვის, რომ გავიგოთ მისი 

გავლენა საშინაო და საერთაშორისო პოლიტიკაზე, უნდა გადავხედოთ განცხადებებს, 

პოლიტიკურ თანამდებობებზე დანიშვნას და მისი პირველი ვადის ჩანაწერებს. 
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აქ, ჩვენი მეცნიერები ხედავენ არცთუ საიმედო ნიშნებს მომავალი წლებისთვის - და 

გარკვეულ უწყვეტობას ვითომდა კლიმატის მომხრე ყოფილ პრეზიდენტებთან.  

წყარო: conversation.com - https://cutt.ly/ie7F9ruq  

 

გაეროს კლიმატის კონვენციას, აშშ-ის ნაცვლად, ბლუმბერგი დააფინანსებს 

მილიარდერმა მაიკლ ბლუმბერგმა გაეროს კლიმატის ცვლილების ჩარჩო კონვენციის 

დაფინანსების პირობა დადო. ამის შესახებ მან მას შემდეგ განაცხადა, რაც აშშ-ის 

პრეზიდენტმა, დონალდ ტრამპმა, ხელი მოაწერა ბრძანებას, რომლის თანახმადაც 

შეერთებული შტატები პარიზის შეთანხმებიდან გამოდის, 

მისი განცხადებით, მიუხედავად იმისა, რომ ამერიკის შეერთებული შტატები კლიმატის 

ფონდში თავის კონტრიბუციას აჩერებს, კონვენცია სრულ დაფინანსებას შეინარჩუნებს. 

ცნობისთვის, მაიკლ ბლუმბერგი Forbes-ის მილიარდერთა სიის თანახმად, მსოფლიოში 

რიგით მე-16 ყველაზე მდიდარი ადამიანია. ამასთან, იგი გაეროს სპეციალური 

წარმომადგენელია კლიმატის საკითხებში. 

საქმე ისაა, რომ გაეროს კლიმატის ორგანიზაციის ბიუჯეტს 200-მდე წევრი ქვეყანა ავსებს, 

ხოლო ამერიკის შეერთებული შტატების, როგორც მსოფლიოს უმსხვილესი ეკონომიკის 

კონტრიბუცია ამ დრომდე ყველაზე მაღალი იყო და ბიუჯეტის 21%-ს შეადგენდა. 

“უზომოდ ვაფასებთ Bloomberg Philanthropies-ის გულუხვ მხარდაჭერას და ლიდერობას, 

რომელსაც ბლუმბერგი ავლენს. ჩვენი მისიისთვის სამთავრობო დაფინანსებები კვლავ 

უმნიშვნელოვანესია, თუმცა მსგავსი კერძო კონტრიბუცია კრიტიკულად მნიშვნელოვანია 

გაეროს კლიმატის ცვლილების სამდივნოსთვის, რათა დავეხმაროთ ქვეყნებს პარიზის 

შეთანხმებით განსაზღვრული ვალდებულებების შესრულებაში და შევქმნათ 

დაბალემისიებიანი, მდგრადი და უსაფრთხო მომავალი ყველასთვის”, - განაცხადა გაეროს 

კლიმატის ორგანიზაციის აღმასრულებელმა მდივანმა. 

დონალდ ტრამპმა ამერიკის შეერთებული შტატები პარიზის შეთანხმებას, რომელიც 

ქვეყნებში მწვანე ინიციატივების დანერგვასა და ნახშირორჟანგის ემისიების შემცირებას 

ისახავს მიზნად, უკვე მეორედ გამოთიშა. პირველად, 2017 წელს, პრეზიდენტობის 

პირველი ვადის ფარგლებში, რის შემდეგაც წევრობა მომდევნო პრეზიდენტმა, ჯო 

ბაიდენმა აღადგინა. 

Bloomberg Philanthropies-ის ინიციატივას კლიმატის სხვა ამერიკული ორგანიზაციებიც 

უერთდებიან და მზად არიან, გაეროს კლიმატის კონვენციაში აშშ-ის კონტრიბუცია 

ერთად შეავსონ. ჯერჯერობით უცნობია, კონკრეტულად რა თანხების გამოყოფაზეა 

საუბარი ბლუმბერგის მხრიდან. თუმცა მილიარდერმა ბიზნესმენმა პირობა დადო, რომ ის 

შტატებთან და კომპანიებთან ერთად იმუშავებს, რათა შეერთებული შტატები 

გლობალური ვალდებულებების ერთგული დარჩეს. 

წყარო: bm.ge -  https://cutt.ly/5e7F9l5t  
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ღონისძიებები 

ვებინარი - ენერგოეფექტურობის აკადემია - ენერგეტიკული თვითკმარობის ევოლუცია 

პოლონეთში  

თარიღი: 17 თებერვალი, 2025 

ორგანიზატორი: Odyssee-MURE & eceee 

თემატიკა:  ენერგოეფექტურობა 

 

კონფერენცია - მსოფლიოს მდგრადი ენერგეტიკის დღეები 2025 

თარიღი: 04 - 07 მარტი, 2025 

ორგანიზატორი: OÖ Energiesparverband 

ადგილი: შტადჰალე, ველსი, ავსტრია  

თემატიკა: ბიომასა, ენერგოეფექტურობა, ე-მობილობა, ენერგოეფექტურობის პოლიტიკა 

 

ევროპის ენერგოეფექტურობის კონფერენცია 2025 

თარიღი: 06 - 07 მარტი, 2025 

ორგანიზატორი: OÖ Energiesparverband 

ადგილი: შტადჰალე, ველსი, ავსტრია 

თემატიკა: ენერგოეფექტურობა, ელ-მობილობა, ენერგოეფექტურობის პოლიტიკა, 

ენერგოეფექტურობა მრეწველობაში 

 

ევროპული კონფერენცია - CO2-ის ჩაჭერა, შენახვა და ხელახალი გამოყენება 2025 

თარიღი: 21–22 მაისი, 2025 

ორგანიზატორი: FORTES Media Group 

ადგილი: კოპენჰაგენი, დანია 

თემატიკა: CO2-ის ჩაჭერა, მიწისქვეშა შენახვა, დეკარბონიზაცია 


